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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 19 september 2022 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, klockan 09:00-21:00,  
ajournering klockan 10:36-11:00, 11:57-13:00, 15:04-15:25, 16:40-16:53, 17:55-19:00, 
20:10-20:15 

Paragrafer  

306-343 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Protokollet justeras av nedanstående personer: 

Eva Edwardsson (L), ordförande, §§ 306-330 

Carl Lindberg (S), ordförande, §§ 331-339 
Magnus Åkerman (M), ordförande, §§ 340-343 
Peter Nordgren (L), justerare  

Hanna Victoria Mörck (V), justerare 

 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, sara-carin.ohman@uppsala.se  

 

 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
mailto:sara-carin.ohman@uppsala.se
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande ledamöter och ersättare vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 13 juni 2022 
 

 
Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S) §§ 310-330 Stefan Hanna (–)  

Patrik Hedlund (S) §§ 329-343 Rigmor Stenmark (C)  

Gustaf Lantz (S)  Mattias Johansson (C)  

Eva Christiernin (S)  Olle Romlin (C) §§ 327-343 

Erik Dagnesjö (S) §§ 310-343 Jonas Petersson (C) §§ 306-323 

Asal Gohari (S)  Diana Zadius (C) §§ 306-339 

Ulrik Wärnsberg (S)  Mats Åhlund (C)  

Inga-Lill Sjöblom (S)  Viviane Obaid (C)  

Klas- Herman Lundgren (S) §§ 321-343 Mohamad Hassan (L)  

Agneta Gille (S)  Peter Nordgren (L)  

Carl Lindberg (S)  Angelique Prinz Blix (L) §§ 333-343 

Ylva Stadell (S) §§ 318-343 Eva Edwardsson (L)  

Monica Östman (S) §§ 306-338 Anders A Aronsson (L) §§ 306-338 

Hilde Klasson (S) §§ 313-343 Amanda Kanange (L) §§ 336-343 

Mattias Kristensson (S) §§ 306-323 Mats Dafnäs (L)  

Loa Mothata (S)  Simon Alm (-)  

Rafael Waters (S)  David Perez (SD)  

Elnaz Alizadeh (S) §§ 324-343 Lisen Burmeister (SD) §§ 313-343 

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Linnea Alm (SD) §§ 320-338 

Anders Grönvall (S) §§ 306-338 Roger Thelander (SD)  

Fredrik Ahlstedt (M)  Jonas Segersam (KD)  

Therez Almerfors (M)  Leif Boström (KD)  

Alexandra Steinholtz (M) §§ 339-343 Margit Borgström (KD)  

Magnus Åkerman (M)  Christian Hermansson (KD)  

Cecilia Forss (M)  Eva Moberg (KD)  

Markus Lagerquist (M)  Evelina Solem (KD) §§ 306-323 

Mats Gyllander (M)  Linda Eskilsson (MP)  

Madeleine Andersson (M)  Rickard Malmström (MP)  

Carolina Bringborn (M) §§ 325-343 Lars Friberg (MP) §§ 306-330 

Anna-Karin Westerlund (M) §§ 306-329 Helena Nordström Källström (MP)  

Robin Kronvall (M) §§ 325-343 Charles Pylad (MP) §§ 326-343 

Fredrik Hultman (M)  Per Eric Rosén (MP)  

Tobias Smedberg (V)  Stina Jansson (FI)  

Hanna Victoria Mörck (V)  Lovisa Johansson (FI)  

Karolin Lundström (V)    

Torbjörn Björlund (V)    

Ingela Ekrelius (V)    

Therese Rhann (-)    

Lalla Andersson (V)    
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Tjänstgörande ersättare 

Staffan Yngve (S)  

Dima Sarsour (S) 

Bedo Kaplan (S) 

Kia Solid (S) 

Peder Granath (S) 

Maria Patel (S) 

Bertil Brunn (S) 

Martin Viredius (S) 

Kerstin Westman (S) 

Gunnar Hedberg (M) 

Roine Thunberg (M) 

Inger Söderberg (M) 

Arne Sandemo (M) 

Anette Fischer (V) 

Per–Olof Forsblom (V) 

Artemis Lumarker (V) 

Karin Ericsson (-) 

Lena-Maria Jansson (C) 

Hans Nordström (C) 

Anders Wallin (L) 

Susanne Åhlander (L) 

Helena Ling (L) 

Knut Godskesen (-) 

Alexander von Uckermann (SD) 

Kent Kumpula (SD) 

Martin Wisell (KD) 

Johan Edstav (MP) 

Bengt Fladvad (MP) 

 

 

 

 

Paragrafer 

§§ 306-309, 320-328, 331-343 

§§ 339-343 

§§ 306-319, 324-343 

§§ 306-309, 339-343 

§§ 306-320 

§§ 306-317 

§§ 306-312 

§§ 306-323 

§§ 306-343 

§§ 306-338 

§§ 306-343 

§§ 306-324, 330-343 

§§ 306-324 

§§ 306-343 

§§ 306-326, 331-343 

§§ 327-330 

§§ 306-326 

§§ 324-343 

§§ 340-343 

§§ 306-335 

§§ 306-343 

§§ 339-343 

§§ 306-319 

§§ 306-312, 339-343 

§§ 306-343 

§§ 324-343 

§§ 331-343 

§§ 306-325 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karin de Afonseca (S) 

Lars Harlin (M) 

Vivianne Eriksson (M) 

Andrea Karnekvist (V) 

Daniel Rogozinski (V) 

Klara Ellström (MP) 

Josef Safady Åslund (FI) 

Charlie Strängberg (FI) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 306 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att utse Peter Nordgren (L) och Hanna Victoria Mörck (V) till justerare,  

2. att utse Mats Dafnäs (L) och Torbjörn Björlund (V) till ersättare för 

justerarna, samt  

3. att justeringen sker digitalt under onsdagen den 28 september 2022.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 307 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan.  
 

Sammanfattning  

Sammanträdet inleds med anförande av kommunrevisionens ordförande Per 
Davidsson.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 308  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 19 
september 2022 

KSN-2022-00089 

Inga frågor har inlämnats till kommunfullmäktige den 19 september 2022.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 309  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 19 september 2022 

KSN-2022-00088 

Inga interpellationer har inlämnats till kommunfullmäktige den 19 september 2022.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 310  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
19 september 2022 

KSN-2022-00087 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att överlämna motionerna till kommunstyrelsen för beredning.  

Inlämnade motioner 

• Motion om aktiviteter för unga hbtqia-personer på landsbygden från Lovisa 

Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

• Motion om bilfri Dragarbrunnsgatan 2.0 från Lovisa Johansson (FI) och Stina 

Jansson (FI) 

• Motion om fler utemiljöer med solskydd vid förskolor, skolor och fritidshem 
från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

• Motion om att förbjuda djurcirkusar från Lovisa Johansson (FI) och Stina 

Jansson (FI) 

• Motion om att inrätta Uppsala ungdomsfullmäktige från Lovisa Johansson (FI) 
och Stina Jansson (FI) 

• Motion om invånarbudget från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

• Motion om ljuskonstverk vid Flogstamasten från Stina Jansson (FI) och Lovisa 

Johansson (FI) 

• Motion om psykisk ohälsa hos nyanlända och stöd åt fadderhemmen från 
Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) 

• Motion om screening efter våld och förtryck i nära relationer bland 

kommunalt anställda från Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) 

• Motion om sexlyft i skolorna från Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) 

• Motion om solskydd vid kommunens badstränder från Stina Jansson (FI) och 

Lovisa Johansson (FI) 

• Motion om att ta bort tiggeriförbudet i Uppsala kommuns lokala 
ordningsföreskrifter från Stina Jansson (FI) med flera 

• Motion om tillgängliga skyddade boenden från Stina Jansson (FI) och Lovisa 

Johansson (FI) 

• Motion om att förflytta Näckens Polska från Roger Thelander (SD) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 311  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
19 september 2022 

KSN-2022-00090 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckningen över anmälningsärenden till 

protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Information om ny lag om tobaksfria nikotinprodukter den 1 augusti 

• Protokoll styrelsemöte Stiftelsen Jälla egendom 8 februari 2022 

• Protokoll styrelsemöte Stiftelsen Jälla egendom 22 mars 2022 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL kvartal 1 2022 från 
socialnämnden 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL kvartal 1 2022 från 

omsorgsnämnden 

• Protokoll styrelsemöte Samordningsförbundet Uppsala län 2 juni 2022 
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Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 312  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 19 
september 2022 

KSN-2022-00086 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Jimmy Mattsson (S) från uppdraget som ersättare i 

socialnämnden, samt  
2. att entlediga Annette Stavenow Eriksson (C) från uppdraget som ersättare i 

arbetsmarknadsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Valberedningens förslag daterat 15 september 2022.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer valberedningens förslag mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 313  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 19 
september 2022 

KSN-2022-00086 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Anders Grönvall (S) som ersättare i socialnämnden, samt 

2. att utse Tove Hovemyr (C) som ersättare i arbetsmarknadsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Valberedningens förslag daterat 15 september 2022.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer valberedningens förslag mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 314  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt 19 
september 2022 

KSN-2019-2385 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Charlotte Kramer (L) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt. 

Sammanfattning 

Birgitta Sandberg (L) har hos Uppsala tingsrätt begärt att få bli entledigad från 

uppdraget som nämndeman. Uppsala tingsrätt har beviljat begäran och hemställt till 

Uppsala kommun att utse en efterträdare. 

Beslutsunderlag 

Valberedningens förslag daterat 15 september 2022.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer valberedningens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 315  

Interpellation om bättre näringslivsklimat i 
Uppsala från Stefan Hanna (-) 

KSN-2022-01276 

 

Stefan Hanna (-) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av kommunalråd Mohamad Hassan (L). 

Anföranden hålls av Stefan Hanna (-), Mohamad Hassan (L), Therez Almerfors (M), 
Jonas Segersam (KD), Tobias Smedberg (V) och Erik Pelling (S). 
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§ 316  

Interpellation om skolans hantering av 
ukrainska flyktingbarn från Simon O 
Pettersson (SD) 

KSN-2022-01928 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Ordningsfråga 

Ordföranden uppmärksammar att utbildningsnämndens ordförande Jennie Claesson 

(L) inte är på plats.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om det är kommunfullmäktiges mening att bordlägga 

interpellationen och finner att kommunfullmäktige beslutar så. 
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§ 317  

Interpellation om städservice från Alexander 
von Uckermann (SD) 

KSN-2022-01929 

 

Alexander von Uckermann (-) har ställt en interpellation till kommunalråd Linda 

Eskilsson (MP) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Alexander von Uckermann (-) och Linda Eskilsson (MP). 
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§ 318  

Interpellation om tiggeriförbudet i Uppsalas 
ordningsföreskrifter från Lovisa Johansson 
(FI) 

KSN-2022-01930 

 

Lovisa Johansson (FI) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av densamma. 

Anföranden hålls av Lovisa Johansson (FI), Erik Pelling (S), Fredrik Ahlstedt (M), Kent 

Kumpula (SD) och Eva Moberg (KD).  
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§ 319  

Beslut om att bilda Gula stigens naturreservat 

KSN-2021-01238 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bilda Gula stigens naturreservat i enlighet med bilaga 2 och bilaga 3. 

Sammanfattning 

Den 29 augusti 2022 §304 beslutade kommunfullmäktige att återremittera ärendet 
beslut om att bilda Gula stigens naturreservat. Ärendet återremitterades för att frågan 

om att bilda Gula stigens naturreservat ska kunna beredas enligt rådande praxis där 

berörda nämnder får möjlighet att yttra sig i enighet med den demokratiska processen 
och, om man därefter finner att ett reservat bör upprättas, arbetar in det i 
översiktsplanen. 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen, som rapporterar till bland annat 

plan- och byggnadsnämnden, gatu- och samhällsmiljönämnden samt idrotts- och 
fritidsnämnden. Inom förvaltningen har en samlad kompetens inom området 

utarbetat förslag till beslut och skötselplan för Gula stigen i enlighet med 
bestämmelser i miljöbalken och förordningen (1998:1252) om områdesskydd enligt 

miljöbalken med mera. Beredning av ärendet har även skett i nära samarbete med 
Upplandsstiftelsen. Genom den gemensamma beredning som skett inom 

förvaltningen har berörda nämnders perspektiv inarbetats under handläggningen av 
ärendet. Möjlighet att lyfta behov utifrån nämndernas specifika reglementen, 
kompetensområden och perspektiv har förelegat under hela beredningsprocessen. 

Beslutsberedningen av den här typen av ärenden görs via plan- och byggnadsnämnden 
till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsen anser att beredningen av ärendet är tillfredställande och att berörda 

nämnder inte behöver yttra sig i ärendet då nämndernas perspektiv redan är inarbetat 

i beredningen av ärendet. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-09-09 § 207  

• Missiv daterad 8 september 2022 
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• Bilaga 1, tjänsteskrivelse daterad 13 april 2022 

• Bilaga 2, Förslag till beslut om bildande av Gula stigens naturreservat 

• Bilaga 3, Förslag till skötselplan för Gula stigens naturreservat 

• Bilaga 4, Samrådsredogörelse, daterad 4 april 2022 

• Bilaga 5, Kommunstyrelsens protokoll den 16 juni 2021, § 186, initieringsbeslut 
om reservatsbildning för Gula stigen 

Yrkanden 

Rickard Malmström (MP), Hanna Victoria Mörck (V), Ylva Stadell (S), Lovisa Johansson 
(FI) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Mats Åhlund (C), Stefan Hanna (-), Evelina Solem (KD), Therez Almerfors (M) och Jonas 

Petersson (C) yrkar  
-i första hand att ärendet återremitteras för att frågan om att bilda Gula stigens 

naturreservat ska beredas enligt rådande praxis där berörda nämnder får möjlighet att 
yttra sig i enighet med den demokratiska processen och, om man därefter finner att ett 

reservat bör upprättas, arbetar in det i översiktsplanen, så som ordningen egentligen 

är, samt 
-i andra hand avslag på ärendet. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på förslaget.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Mats Åhlunds (C) med fleras yrkande om återremiss mot att avgöra 

ärendet idag. 

Votering begärs och genomförs. 

Rösta JA för att avgöra ärendet idag, rösta NEJ för att återremittera. 

Med 45 ja-röster mot 35 nej-röster och en ledamot frånvarande finner ordföranden att 

kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag.  

Detaljerat resultat votering 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), 
Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Agneta Gille (S), Carl Lindberg (S), Ylva 

Stadell (S), Monica Östman (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata 

(S), Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Anders Grönvall (S), Tobias Smedberg 
(V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), Ingela 
Ekrelius (V), Therese Rhann (-), Lalla Andersson (V), Mohamad Hassan (L), Peter 

Nordgren (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Mats Dafnäs (L), Linda 
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Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström 
Källström (MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Bedo 
Kaplan (S), Peder Granath (S), Martin Viredius (S), Kerstin Westman (S), Anette Fischer 

(V), Per–Olof Forsblom (V), Anders Wallin (L), Susanne Åhlander (L), Bengt Fladvad (MP) 

Nej-röst avger: 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Marta Obminska (M), Magnus Åkerman (M), 

Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), 
Anna–Karin Westerlund (M), Fredrik Hultman (M), Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark 

(C), Mattias Johansson (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C), 
Viviane Obaid (C), Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Roger 
Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Margit Borgström (KD), 
Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD), Gunnar Hedberg (M), 

Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M), Arne Sandemo (M), Karin Ericsson (-), Knut 

Godskesen (-), Alexander von Uckermann (SD), Kent Kumpula (SD) 

Frånvarande: 
Oscar Matti (L) – saknar ersättare  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande och med följande motivering: 
Moderaterna och Kristdemokraterna hyser en djup uppskattning för Gula stigens rika 
naturvärden och de möjligheter till rekreation som den erbjuder. 

Vi är inte principiellt emot bildandet av nya naturreservat. Däremot är det viktigt att det 

sker på ett korrekt och välavvägt sätt, samt att vi först säkerställer att vi sköter de 

befintliga naturreservaten så bra som möjligt.  

För att få till bra lösningar och reservatsförvaltningar för våra naturområden är det av 
stor vikt att processen för eventuella nybildningar sker på ett korrekt sätt och i enlighet 
med rådande praxis. I gällande översiktsplan beskrivs visserligen Gula stigen som ett 
område värt att bevara men det finns ingen plan på naturreservatsbildning.  

En aktualisering av gällande översiktsplan gjordes under slutet av 2020, vilket gör den i 
högsta grad aktuell. Vid beslutstillfället framlades heller inga yrkanden från nuvarande 

styre om att bilda naturreservat vid Gula stigen. En mer konsekvent beslutsordning hade 
alltså varit att först införa Gula stigen som kandidat till reservat, vilket också skulle ge en 

tydligare helhetsbild. 
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Vi anser därför att en initiering av ett reservat som inte är förenligt med gällande 
översiktsplan vore ett avsteg från rådande praxis och därmed fel väg att gå. Bättre vore 
att bedriva en god och ändamålsenlig skötsel av det uppskattade området, inte att hasta 

igenom beslut för att vi står inför ett val. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 

Centerpartiet ställer sig mycket kritiskt till det mycket tvivelaktiga sätt som detta ärende 
hastats fram. För att säkra en nödtorftig seger under mandatperiodens sista skälvande 

minut har man åsidosatt allt vad god sed och ärendeberedning heter och pressat 
demokratin till dess yttersta gränser. Ärendet har från början kantats av problem. Det har 
inte inarbetats i översiktsplanen, berörda nämnder har inte fått yttra sig, handlingar har 
saknats vid sammanträden och kommunstyrelsen har extrainkallats enkom för att 

bereda ärendet innan valdagen. Trots en återremiss framstår ärendet fortfarande inte 

som tillräckligt berett, ingen förbättring verkar över huvud taget ha vidtagits. Kvar finns 
bara ett förakt för den demokratiska processen och symbolpolitik när den är som sämst. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Hanteringen av ärendet att bilda Gula stigen till ett naturreservat strider mot 

beredningskravet. Det är mycket beklagligt att det politiska styret gång efter gång 
uppvisar ett stort demokratiskt underskott i sitt processande av mycket viktiga frågor. 
Det är viktigt att utveckla Uppsala kommun på ett sätt som säkerställer närliggande 

grönområden för alla Uppsalabor. Det är en viktig del av Uppsala stads attraktivitet. En 

attraktivitet som är viktig att försvara och utveckla i kampen om att behålla och 

attrahera den spetskompetens som Uppsalas universitet och högteknologiska företag 
har ett stort behov av. Utan denna kompetens tappar universiteten, många globalt 
aktiva företag och Uppsala kommun i stort konkurrensförmåga.  

Det behövs ett ordentligt omtag av Översiktsplanen, ÖP, där vi återgår till tidigare planer 

och utökar de planerna samt skrotar Uppsalaavtalet i sin nuvarande utformning. Hela 

Uppsala måste utvecklas mycket klokare än vad nuvarande planer representerar. Det 
innebär bland annat att bättre säkerställa boendemiljöer som är gröna och 
hälsosamma. I samband med att kommunen tar fram en ny översiktsplan kan det 
utredas om det är viktigt att skapa det föreslagna nya naturreservatet. Att Gula stigen 

ska försvaras tycks alla partier vara ense om. Det är bra då den utgör en viktig del för att 
öka Uppsalas turistattraktivitet utöver att den skänker många Uppsalabor positiva 
rekreationsvärden. Jag delar Moderaternas och Kristdemokraternas perspektiv att det i 
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underlaget för beslut ska ingå reflektioner om hur kommunen sköter redan befintliga 
naturreservat. Utan bra lösningar, och finansiering av, reservatsförvaltningar är liknande 
förslag bara dyrt politiskt spel. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är högst anmärkningsvärt att nuvarande styre med en dags varsel bokar in ett 

extrainkallat möte med kommunstyrelsen, den sista vardagen innan ett val, bara för att 

stressa och tvinga igenom ett ärende som blivit återremitterat på grund av undermålig 
beredning och avsaknad av förankring i översiktsplaner. Man har inte korrigerat de saker 

som var skäl till återremissen och man kör över allt och alla utan att lyssna till någon 
kritik, i vanlig ordning. Det här är pinsamt hanterat och att kalla till extra sammanträden 
för enstaka ärenden är verkligen inte ett ansvarsfullt sätt att hantera skattemedel. 

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler följande särskilda yttrande: 
Styret, med MP i spetsen, valde att driva fram en naturreservatsbildning i sista 
minuten. Förvaltningen gavs uppdraget att prestera ett färdigt naturreservat innan 

valet, oavsett reservatets innehåll. Detta gör att det naturreservat som det idag 
beslutas om inte är ett sammanhängande grönstråk, som var tanken från början.  

Det som idag föreslås skyddas är i stort redan skyddade områden. De områden som 
faktiskt riskerar att exploateras i framtiden hålls utanför naturreservatet och 

förslaget blev inte så bra som det hade kunnat bli om minoritetsstyret på riktigt 

prioriterat miljöfrågor och startat detta arbete tidigare under mandatperioden. 

 
Men för att ändå säkerställa ett stärkt skydd av de delar av Gula stigen som är föreslagna 
så väljer vi att rösta bifall till naturreservatet Gula stigen, och hoppas på att ärendet 

kommer igen gällande resterande delar av gula stigen. 
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§ 320  

Revidering av program mot våld i nära 
relationer 

KSN-2022-01332 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att i programmets målområde 4 tillföra ett nytt prioriterat delmål som lyder: 

Uppsala kommun ska arbeta aktivt med att stärka den våldsutsattas 
ekonomiska oberoende,  

2. att anta förslaget till Program mot våld i nära relationer, samt  
3. att uppdra till socialnämnden att ta fram handlingsplaner rörande 

hedersrelaterat våld och förtryck och våld i nära relationer.  

Sammanfattning 

I Uppsala kommuns verksamhetsplan IVE 2015–2018 (inriktning, verksamhet, 
ekonomi) fick socialnämnden i uppdrag att ta fram ett övergripande program för 

arbetet mot våld i nära relationer. Programmet beslutades i kommunfullmäktige år 
2016 och har sedan dess följts upp i årliga aktualitetsbedömningar i 

kommunfullmäktige. I uppföljningen av program och planer år 2021 (KSN-2021-01800) 

fattade kommunfullmäktige beslutet att uppdra till socialnämnden att revidera 

program och handlingsplan mot kvinnofridskränkningar och våld i nära relationer. 

Detta i enlighet med den aktualitetsbedömning som låg till grund för ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-06-15 § 158 

• Tjänsteskrivelse, daterad 6 maj 2022 

• Bilaga 1, Program mot våld i nära relationer - hedersrelaterat våld och förtryck 
samt prostitution och människohandel för sexuella ändamål 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 
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Yrkanden 

Asal Gohari (S), Jonas Petersson (C), Eva Moberg (KD), Hanna Victoria Mörck (V), Stina 
Jansson (FI), Therez Almerfors (M) och Per Eric Rosén (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Stina Jansson (FI) yrkar på följande tillägg till programmet: 

Under målområde 3 lägga till följande prioriterade delmål: 

- ”Att utveckla insatser för att upptäcka mäns våld mot kvinnor och våld nära 

relation genom exempelvis användning av screening-processer” 

Under målområde 4 lägga till följande prioriterade delmål: 

- ”Att utveckla tillgängligheten på kommunens skyddade boenden för att 

garantera platser för våldsutsatta med normbrytande funktionalitet” 

och 
- ”Att utöka möjligheten för våldsutsatta att ta med husdjur till kommunens 

skyddade boenden” 

Simon Alm (-) och Kent Kumpula (SD) yrkar att ärendet återremitteras för att 

”normkritiskt förhållningssätt” ska förtydligas vad som egentligen ska åstadkommas 

med detta, ärendet behöver förtydliga att uttryck för maskulinitet inte per automatik är 
något som ska bekämpas, att våld i nära relationer är det begrepp som sammanfattar 

just våld i nära relationer samt att programmet inte ska innehålla hets mot folkgrupp.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Simon Alms (-) med fleras yrkande om återremiss mot att ärendet 

ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras 

idag.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Slutligen ställer ordföranden Stina Janssons (FI) tilläggsyrkanden mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige avslår desamma.  

Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande:  
Centerpartiet har redan i januari 2020 lämnat in en motion som berör ärendet. Där 
föreslog vi att Uppsala kommun skulle anta en heltäckande handlingsplan mot 

hedersrelaterat våld och förtryck, i enlighet med den handlingsplan som vi då också 

bifogade. Centerpartiet menar att det hade varit rimligt att bereda, och bifalla, vår 
motion i ärendet först, så att den debatten kan tas innan beslutet om program fattas. Det 
hade varit en på alla sätt rimligare beslutsgång, inte minst med tanke på hur länge 

Centerpartiets motion väntat på att beredas. 
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§ 321  

Bestämmelser för partistöd för 
mandatperioden 2023-2026 

KSN-2022-01248 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta bestämmelser för partistöd för mandatperioden 2023–2026, samt  

2. att fastställa grundstödet till 1,2 av riksdagsledamotsarvodet per parti och år 
och mandatstödet till 1,2 av riksdagsledamotsarvodet per mandat och år.  

Sammanfattning 

Inför beslut om partistöd för innevarande mandatperiod tog dåvarande ERS-gruppen 
fram ett förslag till bestämmelser som beslutades av kommunfullmäktige. Inför 

mandatperioden 2023–2026 föreslås att bestämmelser som motsvarar de nuvarande 
beslutas för den kommande mandatperioden.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-06-15 § 159  

• Tjänsteskrivelse daterad 30 maj 2022 

• Bilaga 1, bestämmelser för partistöd för mandatperioden 2023–2026 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Fredrik Ahlstedt (M) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar att det kommunala partistödet ska 
minskas med 10 procent. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Jonas Segersams (KD) med fleras 
yrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 
Kristdemokraterna ville i vår budget dra ner på många delar av den kommunala 

verksamheten som ligger utanför kärnuppdraget, samt bidrag till externa aktörer. Detta 

för att kunna minska bördan på kommunens skattebetalare. Det är då rimligt och rättvist 
att även de politiska partierna får dra åt svångremmen och minska kostnaderna om 
resten av kommunens verksamhet förväntas göra det. 

 
Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Partierna skulle klara sig alldeles utmärkt även med 10% lägre partistöd. Det går helt i 
linje med vad Sverigedemokraterna har föreslagit tidigare, när vi har försökt sänka 

ersättningen för politiker i Uppsala kommun. Vi vill fördela mindre skattepengar till oss 
politiker och till politiska partier och därmed ha kvar lite mer slantar till kommunens 

kärnverksamheter, det är helt i linje med vår politik. 
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§ 322  

Avfallsplan för Uppsala kommun 2023 

KSN-2022-00528 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall, i ärendets 
bilaga 2, samt 

2. att anta tillhörande handlingsplan för avfallsplan i ärendets bilaga 3.  

Sammanfattning 

Mot bakgrund av att nu gällande Avfallsplan för Uppsala kommun 2014–2022 löper ut 

har Uppsala Vatten och Avfall AB utarbetat förslag på ny avfallsplan, i enlighet 
medbolagets ägardirektiv. Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse har 16 februari 2022 
godkänt förslag till avfallsplan och skickat detta till kommunstyrelsen för fortsatt 

beredning. Protokollsutdrag återges i bilaga 4. 

Förslag till Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall med tillhörande 
bilagor samt Handlingsplan för avfallsplan utgör kommunens avfallsplan enligt 

Miljöbalken och Naturvårdsverkets föreskrifter. Avfallsplan med tillhörande 
handlingsplan antas av kommunfullmäktige i enlighet med rådande lagstiftning. 

Avfallsplanen är ett ramverk för det gemensamma arbetet med avfallsfrågor i Uppsala. 

Den skapar förutsättningar för samarbete kring avfallsfrågor, och ökar kunskap och 
engagemang för resursanvändning i en cirkulär ekonomi. Avfallsplanen ska bidra till att 
minska avfallsmängderna, öka återanvändningen och materialåtervinningen och 

minska avfallets miljö- och klimatpåverkan. 

Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall ersätter Avfallsplan för 
Uppsala kommun 2014–2022. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 185  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 211 

• Tjänsteskrivelse daterad 2 juni 2022  

• Bilaga 1 Samrådsredogörelse 

• Bilaga 2 Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan 
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avfall, inklusive bilagor 

• Bilaga 3 Handlingsplan för avfallsplan 

• Bilaga 4 Protokollsutdrag Uppsala vatten och avfalls styrelse § 16 (2022-02-16). 

Yrkanden 

Rafael Waters (S) och Rickard Malmström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
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§ 323  

Fastighetsnära insamling inför upphandling av 
avfallsinsamling 

KSN-2022-02123 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att införa fastighetsnära insamling av förpackningar med flerfackskärl från 

småhus.  

Sammanfattning 

Under 2021 blev regeringens utredning En förbättrad förpackningsinsamling – Nya roller 

för kommuner och producenter färdig. Utredningens förslag har förverkligats genom 
propositionen Ordning och reda på avfallet och ändringar i förordning om 

producentansvar för förpackningar. Som del de nya reglerna har regeringen givit 
Naturvårdsverket i uppdrag att följa utvecklingen av förordningen och dess 
tillämpning.  

De nya bestämmelserna innebär att kommunerna tar över det operationella ansvaret 

för insamlingen av hushållens förpackningsavfall, och för information till hushållen om 

förebyggande och sortering av förpackningsavfall. I producentansvaret ligger att 
producenterna ska stå för kostnaderna för en effektiv insamling och behandling av 

förpackningsavfallet. I och med att kommunerna nu ges ansvar för insamlingen av 
hushållens förpackningsavfall regleras också att kommunerna ska få ersättning för sitt 

insamlingsarbete. Naturvårdsverket kommer att ta fram föreskrifter med 

beräkningsgrunderna.  

Bestämmelserna innebär vidare att kommunerna senast 2027 ska samla in hushållens 
förpackningar fastighetsnära. Idag sköts insamlingen av förpackningar inte av 
kommunerna utan av producenterna. Uppsala Vatten samlar in två fraktioner 

(restavfall och matavfall) fastighetsnära från småhus medan övriga fraktioner samlas in 
vid återvinningscentraler och återvinningsstationer.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 186  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 228 
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• Tjänsteskrivelse daterad 15 augusti 2022 

• Protokollsutdrag och handlingar från Uppsala vattens styrelse 

Yrkanden 

Rafael Waters (S) och Christian Hermansson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

 

 

  

 

  



Sida 31 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 324  

Avsiktsförklaring Fyra spår Uppsala avseende 
delen Söder Bergsbrunna - Uppsala 
Centralstation 

KSN-2022-02108 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna Avsiktsförklaring Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 
Bergsbrunna – Uppsala Centralstation, se bilaga 1, samt 

2. att uppdra åt kommunstyrelsen att besluta om medfinansierings-, utförande- 

och markavtal samt övriga avtal som följer av avsiktsförklaringen.  

Sammanfattning 

Ärendet avser en avsiktsförklaring gällande utbyggnaden till fyra järnvägsspår längs 
sträckan från kommungränsen med Knivsta till Uppsala Centralstation. Den har tagits 

fram tillsammans med Trafikverket och Region Uppsala och syftar till att ange riktlinjer 

och principer för ansvars- och kostnadsfördelning mellan kommunen, Trafikverket och 

regionen för de åtgärder som ska genomföras.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 187  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 229 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2022 

• Bilaga 1, Avsiktsförklaring Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 

Bergsbrunna – Uppsala Centralstation 

• Bilaga 2, Karta 

• Bilaga 3, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Rickard Malmström (MP), Kent Kumpula (SD), Fredrik Ahlstedt (M) och 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 



Sida 32 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag på ärendet.   

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detsamma.  

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Uppsala och Sverige behöver fyra spår, det är bra att projektet kommer ännu ett steg 
framåt. För att förtydliga för alla som vill blanda ihop det här beslutet med expansionen i 

sydöstra staden vill jag göra det klart och tydligt att det är två olika saker. Den enorma 

expansionen i sydöstra staden vill vi dra i handbromsen för, vi vill bygga fler bostäder ute 

på landsbygden istället för att klumpa ihop allt i sydöstra staden. Men fyra spår behövs 
redan idag, helt oavsett om Uppsala inte skulle bygga en enda bostad till 

överhuvudtaget. Fyra spår behövs för godstransporter som ska ta sig förbi Uppsala och 
för bra kommunikationer och pendling mellan Uppsala och Stockholm. 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Avsiktsförklaringen bygger på att det tidigare kallade Uppsalapaketet, nu beskrivet som 
”fyrspårsavtalet” ska genomföras. Jag är helt emot att Uppsala ska utvecklas så kraftfullt 

i Uppsala stads södra stadsdelar. Jag anser att hela processen kopplat till denna extrema 
exploatering av södra Uppsala stadsdelar strider både mot Grundlagen och PBL.  

Jag anser att översiktsplanen ska göras om och att Uppsala istället ska växa mycket mer 
socialt- ekologiskt- och ekonomiskt hållbart genom att stärka samhällen som idag ligger 

i norra delarna av Ostkustbanan, Dalabanan och längs Lännabanan. Planerna på en 

extrem bebyggelse i södra Uppsalas stadsdelar kommer att förstärka 
utanförskapsområden, minska möjligheterna att motverka segregation, ger sämre 
positiva miljöeffekter än alternativa vägval och är ekonomiskt oansvariga. Fyrspåret är 
en nationell angelägenhet och stora delar av Sveriges utveckling är beroende av att 

spårkapaciteten mellan Uppsala och Stockholm förstärks. Att som i avtalet med regionen 

och staten villkora det med 33.000 bostäder enbart i Uppsala stads södra stadsdelar är 
både feltänkt och i strid med våra lagar. Både Grundlagen och Plan- och bygglagen. 
Fyrspårsprojektet ska fortsätta att förverkligas eftersom det har stor betydelse för stora 

delar av Sverige. Fyrspåret är också mycket viktigt för stora delar av Uppsalas näringsliv, 
Uppsalas universitet samt för alla pendlare. Återigen vill jag dock betona att fyrspår är ett 
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riksintresse och att avtalet som tvingar Uppsala att hårt exploatera en liten del av 
kommunen ska upphöra. 

Jag anser att ett av de två nya planerade spåren ska planeras öster om Uppsala stad för 
att särskilt nyttjas för transporter av farligt gods. Det är ur säkerhetssynpunkt mycket 

oklokt att farligt gods ständigt transporteras mitt igenom områden där väldigt många 

människor bor och rör sig. Om inte ett spår öster om Uppsala stad anses möjligt anser jag 

att spåren i Uppsala city byggs under mark. 
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§ 325  

Revidering av ägardirektivet för Uppsala 
Vatten och Avfall AB 

KSN-2022-02033 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att revidera ägardirektiv för Uppsala Vatten och Avfall AB genom att ersätta 

”biogas” med ”drivmedel och andra energibärare i syfte att bidra till 
omställningen till ett fossilfritt och cirkulärt samhälle”, samt 

2. att revidera bolagsordningen avseende verksamhetens föremål i enlighet med 
förslag i ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

Biogas är det förnybara alternativet till fossil naturgas. Uppsala Vatten och Avfall AB har 
sedan 1990-talet utvecklat biogasproduktion från huvudsakligen matavfall i Uppsala. 
Den producerade gasen används idag huvudsakligen i regionens busstrafik. 

Uppsala Vatten och Avfall AB har behov av att bredda sitt uppdrag i syfte att kunna 

fortsätta utveckla biogasproduktionen men också för att utifrån sitt huvuduppdrag på 

andra sätt kunna bidra till omställningen av dagens energisystem. 

För att möjliggöra en fortsatt utveckling av biogasverksamheten och för att bidra till 

Uppsala kommuns klimatomställning föreslås att bolagets ägardirektiv och 
bolagsordningens verksamhetsföremål ändras från ”biogas” till ”drivmedel och andra 

energibärare i syfte att bidra till omställningen till ett fossilfritt och cirkulärt samhälle.”  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 188  

• Tjänsteskrivelse daterad 23 augusti 2022 

• Bilaga 1, Uppsala Vatten och avfall AB: PM Revidering av ägardirektivet för 
Uppsala Vatten och Avfall AB 

• Bilaga 2, gällande Bolagsordning för Uppsala Vatten och avfall AB (utsändes 

senare) 
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Yrkanden 

Rafael Waters (S) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Forskning, utveckling och produktion av drivmedel är ingenting som kommunen ska 

syssla med på den här skalan. Det tillhör inte kommunens kärnverksamhet och lämnas 
med fördel till privata företag. Vätgas är inte ett naturligt biprodukt för Uppsala Vatten i 

dagsläget, utan förslaget är att göra om en form av drivmedel till en annan.  

Vätgas är ett enormt ineffektivt sätt att använda energi, man omvandlar en form av 
bränsle (el) till en annan form av bränsle (vätgas), processen har i bästa fall en 

verkningsgrad på 40-45 procent. Det är väldigt ineffektivt jämfört med att bara använda 
elektriciteten direkt. Vi har dessutom helt vansinniga priser på el och vi har en så påtaglig 
elbrist att man till och med pratar om att vi ska vara beredda på att elektriciteten slås av 

under kortare perioder i vinter. Att då slösa bort 60 procent av elektriciteten på att 

omvandla det till vätgas ligger inte riktigt i tiden, det är inte ett särskilt ansvarsfullt eller 

effektivt sätt att använda el. 
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§ 326  

Ny nivå för aktiekapital i Svenska kommuners 
försäkrings AB 

KSN-2022-02045 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna att nedre respektive övre nivå för aktiekapital i Svenska 

Kommun Försäkrings AB ska ligga mellan 50 och 200 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

Styrelsen i Svenska Kommun Försäkring AB, SKFAB, har beslutat att de i bolagsordning 

angivna nivåerna för aktiekapital ska förändras. Idag anges det i bolagsordningen att 
bolagets aktiekapital kan ligga mellan 28 och 112 miljoner kronor. För att bereda 

utrymme för nya delägare, vilka har att tillskjuta aktiekapital vid inträdet, bör den ovan 
angivna nedre respektive övre nivån för aktiekapital höjas. Styrelsen har beslutat att 
aktiekapitalet i SKFAB kan ligga mellan 50 och 200 miljoner kronor.  

 
Uppsala kommun är aktieägare i SKFAB. Enligt det aktieägaravtal som gäller för SKFAB, 

ska respektive delägares kommunfullmäktige beredas möjlighet att yttra sig kring 

frågor av principiell betydelse eller större vikt före det att besluten realiseras. 

Förändring av aktiekapital i SKFAB är en sådan fråga. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 189  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 231 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 augusti 2022 

• Bilaga 1 – SKFAB aktieägaravtal jämte bilaga 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
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§ 327  

Utredning av anläggningssituationen för 
Uppsala Ponnyklubb 

KSN-2022-02222 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bereda ärendet vidare för förvärv och upprustning av Uppsala ponnyklubbs 

anläggning i enlighet med föredragning i ärendet,  
2. att hantera Uppsala Ponnyklubbs befintliga lån från Uppsala kommun och 

inarbeta det i hyresavtalet för anläggningen, 
3. att bereda ärende för inhyrning av ridanläggningen Uppsala ponnyklubb och 

hyresavtal med föreningen,  

4. att beslut enligt 1, 2 och 3 gäller under förutsättning att idrotts- och 

fritidsnämnden erhåller kompensation i Mål och budget för att klara ökad 
kostnad för inhyrning och vidareuthyrning av ridanläggningen Uppsala 
Ponnyklubb.  

Sammanfattning 

För att säkerställa att Uppsala Ponnyklubb kan fortsätta bedriva verksamhet för barn 

och unga föreslår utredningen av anläggningssituationen för Uppsala Ponnyklubb att 

Uppsala kommun Arenor och fastigheter förvärvar och rustar anläggningen. 

Idrotts- och fritidsnämnden kommer därefter svara för inhyrning och vidareuthyrning 

av anläggningen till föreningen. Nämnden tecknar driftavtal med föreningen samt 

upprättar gränsdragningslista som tydliggör och reglerar ansvar för anläggningen 
mellan nämnden, föreningen och Uppsala kommun Arenor och fastigheter. 

För att klara detta krävs att nämnden erhåller kompensation i kommande Mål och 
budget. För 2023 beräknas behovet till 991 000 kronor. 

Utredningsrapporten om anläggningssituationen för Uppsala ponnyklubb redovisas i 
bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 190  
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• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 233 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 augusti 2022  

• Bilaga 1, utredning Uppsala ponnyklubb 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från kulturnämnden 2022-08-25 

• Bilaga 3, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden, 2022-08-29 

Yrkanden 

Margit Borgström (KD), Kent Kumpula (SD), Markus Lagerquist (M), Karolin Lundström 

(V), Lisen Burmeister (SD), Eva Christiernin (S) och Mattias Johansson (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Simon Alm (-) yrkar att ärendet avslås, samt   

att kommunstyrelsen uppdras återkomma med ett förslag för hela ridsporten i Uppsala 
kommun innefattande Uppsala ponnyklubb. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Därefter ställer ordföranden Simon Alms (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige avslår tilläggsyrkandet.  

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden.  

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD anmäler följande särskilda yttrande: 

Ridsporten är något vi bör prioritera, vi måste kapa köerna till våra ridanläggningar. 
Hur mycket pengar lägger inte kommunen på sporter som attraherar främst pojkar, i 

jämförelse? Stallen har dessutom en större ”utökad nytta” i form av en social 
kontaktyta och en trygg och positiv variant av ”fritidsgård”. Uppsala kommun måste 
ta ett helhetsgrepp och se till att det blir likvärdiga förutsättningar för 

ridsportanläggningarna. Uppsala Ponnyklubb är rejält nedgången, kommunen 

måste rycka in för att föreningen inte ska gå under och behöva stänga anläggningen. 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Uppsala -alliansen vill se en långsiktig plan för UPK med en rustad arena där de 300  

barn som står i kö på sikt ska kunna ges plats. Ridsport betyder mycket och erbjuder 
inte bara möjlighet att rida utan också en plats för social samvaro, trygghet och 
läkande för inte minst unga tjejer i en prövande tonårstid. Vi vet av forskning att djur 
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har en väldigt stor betydelse för oss människor. Inom exempelvis äldre-och 
demensvården har man tagit in hundar och katter med gott resultat. Hästar har 
motsvarande betydelse för inte minst unga människor -en majoritet tjejer. Därför är 

verksamheter som UPK också viktiga för arbetet med en jämställd idrott. 

UPK är kommunens största ridskola. Ridskolan är föredömlig i sitt sociala 

engagemang och aktiva arbete att öppna upp för fler att kunna rida-helt enkelt att 

bryta med begränsande och i många fall hindrande socioekonomiska 
bakgrundsfaktorer. Föreningen är välskött avseende verksamhet men anläggningen 

är rejält nedgången. Ett avslag på att ge kommunal stöttning och hjälp skulle 
innebära att UPK läggs ner vilket skulle vara ett dråpslag mot den jämställda 
idrotten. 

Uppsala -alliansen delar utredningens uppfattning att det sannolikt mest ekonomiskt 
vettiga är att kommunen äger anläggningen givet att kommunen redan äger 
marken. Underlaget som styret presenterar ligger dock -oroande nog-i linje med 

tidigare beslut om idrottsarenor runt omkring i Uppsala. I underlaget konstateras att 
siffrorna är ” grova u ppskattningar” och att om råden som exempelvis vatten och 

avlopp behöver fördjupad utredning. UPK riskerar därmed att gå samma öde till 
mötes som många andra idrotter med skenande kostnader och beslut som hela tiden 

skjuts fram. Det kan i värsta fall hota hela UPKs långsiktiga existens. 

Frågan om anläggningens status är långt ifrån ny. Socialdemokraterna har haft åtta 

år på sig att ta tag i frågan om UPK och se över olika möjligheter men suttit på 

händerna och nu-i skapt läge när enda alternativet är nedläggning-valt att agera 
med ett bristfälligt underlag utanför ordinarie budgetprocess. Det här är ett mönster 

vi känner igen från en rad andra frågor exempelvis sim-frågan, Studenternas, 
Ishallen och bandyns långsiktiga förutsättningar på Studenternas. Styret agerar för 

sent och otillräckligt. Detta kostar både tid och pengar. 

Om Uppsala -alliansen får väljarnas förtroende efter valet kommer vi föra en pro- 
aktiv istället för en re-aktiv idrotts och fritidspolitik. Vi kommer vid varje givet läge att 
söka ansvarfulla ekonomiska lösningar med att sälja arenanamn, samverka med 
näringsliv och stötta föreningar till ett långsiktigt solitt ägarskap både avseende 

verksamhet och drift-och ägandeskap av anläggningar. Dagens dyra och slappa 

politik måste få ett slut. Idrotten är viktig för jobb, brottsbekämpning, folkhälsa och 
varumärket Uppsala. Vi lever 2022 men styret agerar i en idrottspolitisk anda som 
mer för tankarna till 1978. Uppsala -alliansen vill istället se en modern idrottspolitik 
som stärker idrotten-både bredd och elit-och tar ansvar för medborgarnas pengar. I 

förlängningen kommer vi då att slippa att i panik fatta beslut om exempelvis att 
rädda ridklubbar, bygga underdimensionerade simhallar, utreda ny ishall i 

decennier. 



Sida 40 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Uppsala ska fungera och kan bättre. Idrotten är värd ett nytt och bättre styre efter 
valet. Vi ställer oss därför bakom att -sats ett och två som innebär att UPK ges 
ekonomisk trygghet kommande budgetår. Istället för att gå vidare utifrån föreslagna 

undermåliga underlag föreslår Uppsala -alliansen att nämnden ger i uppdrag åt  
förvaltningen att återkomma till nämnden med en fördjupad kostnadskalkyl –för alla 
delar - inför budgetarbetet. 

Mattias Johansson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet vill lik övriga Uppsala-alliansen se en långsiktig plan för UPK med en 

rustad arena där de 300 barn som står i kö på sikt ska kunna ges plats. Ridsport 
betyder mycket och erbjuder inte bara möjlighet att rida utan också en plats för 
social samvaro, trygghet och läkande för inte minst unga tjejer i en prövande 
tonårstid. Vi vet av forskning att djur har en väldigt stor betydelse för oss människor. 

Inom exempelvis äldre- och demensvården har man tagit in hundar och katter med 

gott resultat. Hästar har motsvarande betydelse för inte minst unga människor - en 
majoritet tjejer. Därför är verksamheter som UPK också viktiga för arbetet med en 
jämställd idrott. UPK är kommunens största ridskola. Ridskolan är föredömlig i sitt 

sociala engagemang och aktiva arbete att öppna upp för fler att kunna rida- helt 

enkelt att bryta med begränsande och i många fall hindrande socioekonomiska 
bakgrundsfaktorer. Föreningen är välskött avseende verksamhet men anläggningen 

är rejält nedgången. Ett avslag på att ge kommunal stöttning och hjälp skulle 
innebära att UPK läggs ner vilket skulle vara ett dråpslag mot den jämställda 
idrotten. Uppsala - alliansen delar utredningens uppfattning att det sannolikt mest 

ekonomiskt vettiga är att kommunen äger anläggningen givet att kommunen redan 
äger marken. Underlaget som styret presenterar ligger dock - oroande nog- i linjemed 

tidigare beslut om idrottsarenor runt omkring i Uppsala. I underlaget konstateras att 
siffrorna är ” grova uppskattningar” och att om råden som exempelvis vatten och 

avlopp behöver fördjupad utredning. UPK riskerar därmed att gå samma öde till 
mötes som många andra idrotter med skenande kostnader och beslut som hela tiden 

skjuts fram. Det kan i värsta fall hota hela UPK:s långsiktiga existens. Frågan om 
anläggningens status är långt ifrån ny. Socialdemokraterna har haft åtta år på sig 

att ta tag i frågan om UPK och se över olika möjligheter men suttit på händerna och 

nu- i skapt läge när enda alternativet är nedläggning- valt att agera med ett 
bristfälligt underlag utanför ordinarie budgetprocess. Det här är ett mönster vi 
känner igen från en rad andra frågor exempelvis sim- frågan, Studenternas, Ishallen 
och bandyns långsiktiga förutsättningar på Studenternas. Styret agerar för sent och 

otillräckligt. Detta kostar både tid och pengar. Om Centerpartiet och Uppsala - 
alliansen får väljarnas förtroende efter valet kommer vi föra en proaktiv i stället för 
en reaktiv idrotts och fritidspolitik. Vi kommer vid varje givet läge att söka ansvarfulla 

ekonomiska lösningar med att sälja arenanamn, samverka med näringsliv och stötta 

föreningar till ett långsiktigt solitt ägarskap både avseende verksamhet och drift- och 

ägandeskap av anläggningar. Dagens dyra och slappa politik måste få ett slut. 
Idrotten är viktig för jobb, brottsbekämpning, folkhälsa och varumärket Uppsala. Vi 
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lever 2022 men styret agerar i en idrottspolitisk anda som mer för tankarna till 1978. 
Uppsala -alliansen vill i stället se en modern idrottspolitik som stärker idrotten-både 
bredd och elit och tar ansvar för medborgarnas pengar. I förlängningen kommer vi 

då att slippa att i panik fatta beslut om exempelvis att rädda ridklubbar, bygga 
underdimensionerade simhallar, utreda ny ishall i decennier. Uppsala s ka fungera 
och kan bättre. Idrotten är värd ett nytt och bättre styre efter valet. Vi ställer oss 

därför bakom att -sats ett och två som innebär att UPK ges ekonomisk trygghet 

kommande budgetår. I stället för att gå vidare utifrån föreslagna undermåliga 
underlag anser Centerpartiet precis som övriga Uppsala -alliansen att nämnden ger i 

uppdrag åt förvaltningen att återkomma till nämnden med en fördjupad 
kostnadskalkyl –för alla delar -inför budgetarbetet. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 328  

Upplösning av Stiftelsen Dag 
Hammarskjöldbiblioteket samt 
avsiktsförklaring om samverkan 

KSN-2022-01213 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att tillstyrka att Stiftelsen Dag Hammarskjöldbiblioteket ska upplösas, 
2. att godkänna upprättad avsiktsförklaring mellan Uppsala kommun, Uppsala 

universitet och Svenska FN-förbundet, samt 

3. att Stiftelsens samlingar av medier och inventarier vid upplösning av Stiftelsen 
Dag Hammarskjöldbiblioteket ska överlåtas till Uppsala universitet. 

Sammanfattning 

Kulturnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att tillstyrka upplösningen av 

Stiftelsen Dag Hammarskjöldbiblioteket. 

Stiftelsen bildades år 1990 av Uppsala kommun, Uppsala universitet och Svenska FN-

förbundet. Stiftelsens ändamål är att sprida kännedom om internationella frågor samt 

verka för internationell förståelse och internationellt samarbete i Dag Hammarskjölds 
anda.  

Under en längre tid har dialoger förts mellan företrädare för stiftarna utifrån att 

stiftelseformen inte längre är ändamålsenlig att och ett fortsatt samarbete bör anta 
nya former för att utvecklas. De stiftande parterna föreslås därför anta en gemensam 

avsiktsförklaring för fortsatt samarbete, i ärendets bilaga 1, samtidigt som Stiftelsen 
avser att vända sig till Länsstyrelsen med en begäran om upplösning. 

Uppsala universitet avser att bevara namnet Dag Hammarskjöldbiblioteket samt 
biblioteksverksamheten efter en eventuell upplösning av Stiftelsen. 

Avsiktsförklaringen ska skapa förutsättningar för fortsatt dialog och samverkan mellan 
parterna för att sprida kännedom om internationella frågor samt verka för 

internationell förståelse och internationellt samarbete i Dag Hammarskjölds anda. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 191  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskottets 2022-05-09 § 143 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2022 

• Bilaga 1, avsiktsförklaring 

Yrkanden 

Linda Eskilsson (MP), Anders A Aronsson (L), Artemis Lumarker (V) och Kent Kumpula 
(SD), yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Anna-Karin Westerlund (M), Margit Borgström (KD), Olle Romlin (C) och Jonas 

Segersam (KD) yrkar att återremittera ärendet för att ytterligare förtydliga hur minnet 
av Dag Hammarskjöld kan högtidlighållas av Uppsala kommun. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer yrkandet om återremiss mot att avgöra ärendet idag och finner att 

kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.  

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande och med följande motivering: 
Moderaterna och Kristdemokraterna anser att ärendet skulle återremitteras för att det 
tydligare ska framgå hur minnet av Dag Hammarskjöld kan högtidlighållas av Uppsala 

kommun. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 
Centerpartiet hade gärna sett att ärendet återremitterats. Frågan om hur vi säkerställer 
att Dag Hammarskjölds minne fortsatt vådas behöver ett mer uttömmande och 

tillfredställande svar. Hammarskjöld sällar sig tveklöst till 1900-talets stora humanister 

och hans gärning väcker beundran och respekt långt efter hans egen tid och utanför vårt 
lands gränser.  

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 329  

Svar på motion om rätt till SFI för asylsökande 
och papperslösa från Lovisa Johansson (FI) 
och Stina Jansson (FI) 

KSN-2021-03465 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionens första och andra att-sats, samt 
2. att besvara motionens tredje att-sats med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 13 december 
2021 

• att asylsökande i Uppsala kommun ska erbjudas Svenska för invandrare (sfi), 

• att papperslösa i Uppsala kommun ska erbjudas Svenska för invandrare (sfi), 
samt 

• att utreda hur Uppsala kommun kan säkerställa att kvinnor och transpersoner 
har lika möjligheter som män att komma i gång tidigt med sfi och tillgodogöra 

sig utbildningen. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-06-15 § 160  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-07 § 181 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 maj 2022 

• Bilaga 1, Motion om rätt till SFI för asylsökande och papperslösa från Lovisa 

Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 23 maj 2022 

Yrkanden 

Eva Moberg (KD), Robin Kronvall (M), Klas-Herman Lundgren (S) och Mattias Johansson 
(C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Stina Jansson (FI) yrkar bifall till motionen.  

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer motionens första att-sats mot kommunstyrelsens förslag att avslå 

densamma och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Därefter ställer ordföranden motionens andra att-sats mot kommunstyrelsens förslag 
att avslå densamma och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag.  

Därefter ställer ordföranden motionens tredje att-sats mot kommunstyrelsens förslag 
att besvara densamma och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag.  

Slutligen ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag att besvara motionens tredje 
att-sats mot avslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 330  

Svar på motion om samverkan mellan 
offentligt och privat för att öka den fysiska 
aktiviteten från Markus Lagerquist (M) 

KSN-2019-1203 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Markus Lagerquist (M) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 

sammanträde 25 mars 2019  

• att Uppsala kommun initierar ett arbete att ta fram ett grundavtal med privata 

sportanläggningar, samt  

• att den kommunala driften av aktivitetshuset Allis upphör och upphandlas 
alternativt säljs.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-06-15 § 161  

• Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-07 § 182 

• Tjänsteskrivelse daterad den 1 juni 2022  

• Bilaga, Motion av Markus Lagerquist (M) om samverkan mellan offentligt och 

privat för att öka den fysiska aktiviteten  

Yrkanden 

Lovisa Johansson (FI), Agneta Gille (S), Linda Eskilsson (MP) och Gustaf Lantz (S) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Markus Lagerquist (M), Kent Kumpula (SD), Stefan Hanna (-), Leif Boström (KD), Olle 

Romlin (C) och Madeleine Andersson (M) yrkar bifall till motionen. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Markus Lagerquist (M) yrkande att 
bifalla motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (KD) och (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

De individuella och samhällsrelaterade problemen kopplade till ökad övervikt och fetma, 
särskilt bland våra barn och unga, fortsätter. De negativa, och livslånga, 
hälsokonsekvenserna av detta är omfattande och mycket mer måste göras för att 

föräldrar och barn själva ska stärka sin hälsa. Ett mycket bra sätt att göra det på är att 
regelbundet utöva fysiskt krävande aktiviteter samt att tillämpa lite bättre kosthållning. 

Särskilt viktigt är det med regelbundna fysiska aktiviteter för våra barn då omfattande 
forskning visar att det leder till i genomsnitt 30 procents förbättrad koncentrations- och 

inlärningsförmåga. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det här är något som vi kan överlämna till privata aktörer, det finns ingen anledning att 

kommunen ska erbjuda en verksamhet som privata aktörer lika gärna kan stå för. Här är 
kommunen och konkurrerar med privata företag, och det ska vi inte göra. Erbjuder vi 
något gratis, som privata företag tar betalt för, så gör vi det väldigt svårt för de privata 

företagen att överleva och konkurrera. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 331  

Svar på motion om personalråd från Tobias 
Smedberg (V) 

KSN-2021-00762 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att kommunstyrelsen ges i 

uppdrag att ta fram en vägledning för hur nämnderna och de kommunala bolagen ska 

arbeta för medarbetarinflytande i budgetberedningsprocesserna, förslagsvis genom 
att införa personalråd.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-06-15 § 162  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-07 § 183 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 maj 2022 

• Bilaga, Motion om personalråd från Tobias Smedberg (V) 

Yrkanden  

Eva Christiernin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Tobias Smedberg (V) och Stina Jansson (FI) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Tobias Smedbergs (V) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 332  

Svar på motion om tydliga 
ordningsföreskrifter kopplat till elsparkcyklar 
från Stefan Hanna (-) 

KSN-2021-02767 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att kommunens 

ordningsföreskrifter kompletteras med: 
 

• att ordningsföreskrifterna tydligt anger var elsparkcyklar inte får köras, samt 

• att ordningsföreskrifterna tydligt anger vilka ytor som får användas som 
parkeringsplatser för elsparkcyklar. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-06-15 § 162  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-07 § 184 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2022 

• Bilaga, Motion om tydliga ordningsföreskrifter kopplat till elsparkcyklar från 
Stefan Hanna (-) 

Yrkanden 

Rickard Malmström (MP) och Hilde Klasson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  

Stefan Hanna (-) och Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Stefan Hannas (-) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun borde redan nu ha definierat vilka ytor som får användas som 

parkeringsplatser för elsparkcyklar och vilka regler som gäller för dessa ytor. Det borde 

vara en självklarhet att kommunen använder sina ordningsföreskrifter för att säkerställa 

en bättre trafikordning.  

Nu när det finns en genomförd lagändring som berör elsparkcyklar är det än mer 
angeläget att stödja motionen. Eftersom Polisen ska ta ställning till en ansökan om att få 

erbjuda elsparkstjänster ska rimligen parkeringsvillkoren vara en del av ett 
tillståndsgivande  

Den nya lagen innebär bland annat:  

Att elsparkcyklar inte längre får parkeras på gång–och cykelbanor, annat än vid 

cykelställ eller annan uppställningsplats. Kommunerna ansvarar för att sätta upp dessa.  

Att om elsparkcyklar har parkerats eller lämnats på olämplig plats har kommun och polis 

möjlighet att forsla bort dem. Elsparkcykelföretagen kommer då behöva betala 
kostnaden som uppstått för bortforslingen.  

Motionen, som skickades in för snart ett år sedan, borde ha hörsammats så att 
kommunen redan nu hade säkerställt tillräcklig tillgånga till särskilda 

uppställningsplatser för elsparkcyklar. I enlighet med min motion borde kommunen 

redan nu ha definierat och beslutat om vilka villkor som gäller när kommunen forslar bort 
felparkerade elsparkcyklar. Eftersom avgiftsbestämmelser kräver ett beslut i 
kommunfullmäktige är det uppenbart att minoritetsstyret fortsätter att hantera denna 
sakfråga på ett oacceptabelt sätt. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det vore bra med ett förtydligande i ordningsföreskrifterna, för idag är det verkligen inte 

tydligt var elsparkcyklar ska parkeras. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 333  

Svar på motion om klanstrukturer från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2020-02784 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 14 september 2020  

• att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta en 

modell för hur kommunens personal kan ges kompetens om klanstrukturer i 
syfte att motverka exempelvis kriminalitet, hedersvåld och utomrättsliga 

strukturer för biläggande av tvister. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 192  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 212 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Motion om klanstrukturer från Jonas Segersam (KD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 31 maj 2022 

Yrkanden 

Viviane Obaid (C), Asal Gohari (S) och Hilde Klasson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Jonas Segersam (KD), Robin Kronvall (M) Stefan Hanna (-) och Kent Kumpula (SD) yrkar 

bifall till motionen. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Jonas Segersams (KD) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 

Det är fint att motionen inte avslås, men svaret beskriver inte alls det som föreslås i 
motionen utan ger en översiktlig bild av det förebyggande arbetet för att motverka att 

unga hamnar i drogberoende och kriminalitet. KD:s motion syftar till att ge kunskap om 
klanstrukturer som är ett hot mot hur vårt svenska samhälle fungerar och leder till att 

parallellsamhällen skapas. Om det inte finns kunskap i kommunens organisation om 
dessa mekanismer finns heller ingen beredskap att förebygga att de tillåts breda ut sig i 

samhället. Motionen borde därför bifallits. 

 
Närvarande ledamöter (M) och (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

Motionen från Kristdemokraterna skrevs redan 2020. Idag har mycket hänt både i Sverige 

och Uppsala. Vi delar mittenstyrets bild att motionen kan besvaras men vill samtidigt 

lyfta följande. Frågor om klan handlar inte bara om kriminella nätverk utan också om 

synen på samhället i stort. Många människor som kommit till Uppsala, och som varit 
vana vid att klanen utgör den yttersta garanten för personlig säkerhet, har ingenting alls 

med kriminella gäng att göra. Däremot kan det finnas situationer då svenska regler eller 

socialtjänstens insatser kan kännas helt främmande. Frågor som typiskt sett lösts av 
familjen löses i Sverige av socialtjänsten. Socialtjänsten har därför, särskilt vid frivilliga 
insatser, ett stort ansvar att förklara, förtydliga och förmedla de insatser som kan 

erbjudas. Det ska inte finnas situationer då Uppsalabor skickats tillbaka till hemlandet för 
en så kallad ”uppfostringsresa”. Klansamhälle respektive det statsindividualistiska 

Sverige i ett brett perspektiv är därför nyttigt för kommunens medarbetare att känna till. 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är viktigt att förstå att klankulturer lever kvar inom många invandrargrupper. För att 
bättre än hittills kunna inkludera dessa nya invånare in i vårt svenska samhällssystem är 

det viktigt att ta dessa kulturer och dess parallellstrukturer på allvar och hitta effektiva 
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Kommunfullmäktige Datum: 
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sätt som gör att de skyndsamt motverkas mycket bättre än hittills. I Sverige ska utan 
undantag svenska lagar och regler gälla oss alla jämlikt. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Sverige har stora problem med klankriminalitet, ett tydligt exempel är infiltrationen av 

kommunen och Attendo för att mjölka skattepengar. Ducka inte för det här. Men 

klanstrukturer handlar inte bara om kriminalitet, det handlar om att minimera risken för 

att människor avskärmar sig från samhället och håller sin klan högre än värdet att vara 
en del av samhället. Klanstrukturer motverkar därmed en anpassning till det svenska 

samhället och det motverkar en väl fungerande integration. Bättre kunskap om 
klanstrukturer skulle ge oss bättre verktyg att motverka kriminalitet och att hjälpa 

integrationen på traven.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 334  

Svar på motion om anhörigstöd vid vapenvåld 
från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson 
(FI) 

KSN-2021-03459 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 13 december 

2021 att öka stödet till anhöriga till de som blivit skjutna, samt att öka stödet till 
anhöriga till personer som har en kriminell livsstil. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31§ 193  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 213 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Motion om anhörigstöd vid vapenvåld från Lovisa Johansson (FI) och 

Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 31 maj 2022 

Yrkanden 

Inga-Lill Sjöblom (S) och Eva Moberg (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Lovisa Johansson (FI) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Lovisa Johanssons (FI) yrkande om 

bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag.  



Sida 56 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 335  

Svar på motion om ett bättre arbete mot 
hedersrelaterat våld och förtryck från Jonas 
Petersson (C) med flera 

KSN-2020-00486 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jonas Petersson (C) med flera föreslår i en motion väckt 27 januari 2020 

• att Uppsala kommun under 2020 antar en heltäckande handlingsplan mot 

hedersrelaterat våld och förtryck i enlighet med handlingsplanens intention. 
Planen ska bland annat innehålla åtgärder för utveckling av värderingsarbetet i 

skolor och förskolor, åtgärder för utveckling av värderingsarbetet inom 
kommunens verksamhet för nyanlända, åtgärder för att förbättra 

socialtjänstens rutiner vid misstänkt hedersrelaterat våld och förtryck, samt 

förslag på utveckling av samarbetet med Uppsalapolisen, samt 

• att samarbete om hedersrelaterad brottslighet förs upp som en stående punkt 
på dagordningen för kommunens och polisens regelbundna möten. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31§ 193  

• Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16 § 214 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Motion om ett bättre arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck 
från Jonas Petersson (C) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 31 maj 2022 

Yrkanden 

Asal Gohari (S) och Per-Olof Forsblom (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  



Sida 57 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Mattias Johansson (C), Kent Kumpula (SD), Leif Boström (KD), Stefan Hanna (-), Therez 
Almerfors (M) och Viviane Obaid (C) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Mattias Johanssons (C) med fleras 

yrkande om bifall till motionen. 

Votering begärs och genomförs.   

Rösta JA för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta NEJ för att bifalla motionen. 

Med 42 ja-röster mot 39 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

Detaljerat resultat votering 

Ja-röst avger: 

Patrik Hedlund (S), Gustaf Lantz (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari 

(S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille 

(S), Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Monica Östman (S), Hilde Klasson (S), Loa 
Mothata (S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Anders 

Grönvall (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), 
Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Lalla Andersson (V), Mohamad Hassan (L), 

Peter Nordgren (L), Angelique Prinz Blix (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), 
Mats Dafnäs (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Helena Nordström 

Källström (MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Staffan Yngve (S), Bedo Kaplan 
(S), Kerstin Westman (S), Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom (V), Susanne Åhlander 
(L), Johan Edstav (MP) 

Nej-röst avger: 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Marta Obminska (M), Magnus Åkerman (M), 

Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), 
Carolina Bringborn (M), Robin Kronvall (M), Fredrik Hultman (M), Therese Rhann (-), 
Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), Olle Romlin (C), Lena 
Maria Jansson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Simon Alm (-), 

David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 

Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Stina Jansson (FI), 
Lovisa Johansson (FI), Gunnar Hedberg (M), Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M), 
Lena-Maria Jansson (C), Knut Godskesen (-), Kent Kumpula (SD), Martin Wisell (KD), 

Linnea Alm (SD), Roger Thelander (SD) 

 



Sida 58 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 
Centerpartiet kan inte nog påpeka hur viktigt det hade varit att bifalla motionen. 

Hedersrelaterat våld och förtryck är ett allvarligt hot mot människors fri- och rättigheter i 

allmänhet och kvinnors och flickors i synnerhet. Att möta det hotet kräver både 
beslutsamhet, och ett helhetsperspektiv, vilket motionens handlingsplan hade erbjudit. 
Att styret verka anse att man redan gör tillräckligt mycket, samtidigt som man tar över 

två och ett halvt år på sig att besvara motionen kan inte beskrivas som något annat än 
magstarkt. Vi ställer oss helt bakom revideringen av Programmet mot våld i nära 
relationer, som delvis behandlar hedersvåld och -förtryck, men Centerpartiets program 
erbjöd en rad konkreta åtgärder som programmets mer översiktliga mål inte tar upp. Är 

verkligen alla dessa åtgärder dåliga idéer som inte bör ingå i ett handlingsprogram?  

Närvarande ledamöter (M), (KD) och (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande.  

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Hederskulturer och hedersförtryck ska inte vara en del av det svenska samhället och 

ska tydligt och bestämt motverkas. Det görs bäst i samarbete med invånare som 

kommer från samhällen med en stark hederskultur. Politiker och kommunens 
medarbetare behöver stärka sin förståelse för vilken kulturell bakgrund olika 

invandrargrupper kommer ifrån för att bättre hjälpa dem att förstå skillnaderna 
jämfört med svenska lagar och sedvänjor. 

 

 

  

 

  



Sida 59 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 336  

Svar på motion om luftkvalitet vid förskolor 
och skolor från Hanna Victoria Mörck (V) 

KSN-2021-01300 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Hanna Victoria Mörck (V) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 26 april 2021 föreslagit att Uppsala kommun ska mäta luftkvaliteten utomhus vid 

och på förskolor och skolor, om ett urval görs så bör en tonvikt läggas på de förskolor 
som ligger i risk-miljöer gällande luftkvalitet, samt att resultaten sedan läggs som 

grund för en uppdatering av åtgärdsprogrammet för bättre luftkvalitet. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31§ 193  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 240 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 juni 2022.  

• Bilaga, Motion om luftkvalitet vid förskolor och skolor från Hanna Victoria 

Mörck (V). 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V), Pavlos Cavelier Bizas (S), Stefan Hanna (-), Rickard 

Malmström (MP), Jonas Segersam (KD) och Johan Edstav (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut att kommunfullmäktige beslutar i 

enlighet med kommunstyrelsens förslag.   



Sida 60 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är alltid viktigt att ta hälsorelaterade problem på stort allvar. Särskilt när de är 
kopplade till våra barn eftersom försämrade hälsotillstånd kan få livslånga negativa 

konsekvenser.  
Flera förskolor och skolor ligger i anslutning till högt trafikerade vägar och det är 
därför relevant att ta motionens önskemål på stort allvar. Barn som under lång tid 
utsätts för dålig luftkvalité riskerar livslånga hälsoproblem som vi bättre ska kunna 

hindra genom kloka åtgärder som både ser till barnens bästa samtidigt som 
kommunens trafikflöden måste fungera väl. 

 
 

 

  

 

  



Sida 61 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 337  

Svar på motioner om simträning och 
vattenvana från Lisen Burmeister (SD), och om 
simskola för alla från Hanna Victoria Mörck (V) 
och Karolin Lundström (V) 

KSN-2021-02471 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen om simträning och vattenvana med föredragningen i 
ärendet, samt 

2. att besvara motionen om simskola för alla med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 13 september 2021 att alla elever i 
kommunens skolor årskurs 1-6 får ett likvärdigt antal idrottslektioner per termin 

förlagda i simhall. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) föreslår i en motion väckt 31 
januari 2022  

• att ge skolan i uppdrag att bedriva simundervisning på undervisningstid i 

skolan så att alla elever har en chans att vara simkunniga redan i årskurs 3, 
samt 

• att i kommande mål- och budgetarbete beakta kostnaden för 

simskolesatsningen. 
 
Då motionerna berör samma ämne bereds de i samma ärende.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 196  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 § 235 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2022 

• Bilaga 1, Motion om simträning och vattenvana från Lisen Burmeister (SD) 



Sida 62 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

• Bilaga 2, Motion om simskola för alla från Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin 
Lundström (V) 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 20 juni 2022 

Yrkanden 

Ulrik Wärnsberg (S), Markus Lagerquist (M), Madeleine Andersson (M) och Eva Moberg 

(KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Lisen Burmeister (SD) och Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen om simträning 

och vattenvana. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen om simskola för alla och yrkar bifall 

till kommunstyrelsens förslag gällande motionen om simträning och vattenvana från 

Lisen Burmeister (SD). 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen om simträning och vattenvana från Lisen 
Burmeister (SD), samt yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag gällande motionen om 

simskola för alla från Hanna Victoria Mörck med flera (V).  

Maria Patel (S), ordföranden i idrotts- och fritidsnämnden, yttrade sig i ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot motionen om simträning och 
vattenvana från Lisen Burmeister (SD) och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot motionen om simskola för 

alla från Hanna Victoria Mörck med flera (V) och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är av livsavgörande betydelse att alla våra barn lär sig att simma. Förutsättningarna 

för det ska så lång som möjligt vara jämlika och inte beroende av familjens ekonomiska 
förutsättningar.  



Sida 63 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Mörck och Lundströms motion tycker jag inkluderar en mycket onödig begränsning, 
att simundervisningen och simträningen måste ske på skolans undervisningstid. Jag 
anser att fysiska aktiviteter i mycket större utsträckning kan inkluderas i skolans 

verksamhet som läxor. Läxor där lärare, eller av lärare utsedda kompetenser, kan 
leda träningen. Eftersom omfattande forskning styrker att regelbunden fysisk 
aktivitet i genomsnitt ökar människors inlärningsförmåga med så mycket som 30 

procent är det beklagligt att fysiska aktiviteter inte inkluderas mer i elevernas 

vandring mot mer bildning. 
 

 

  

 

  



Sida 64 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 338  

Svar på motion om inkomstkrav från Tobias 
Smedberg (V) med flera 

KSN-2022-00271 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V), Ingela Ekrelius (V), och Torbjörn Björlund (V) föreslår i en motion 

väckt 31 januari 2022 att kommunfullmäktige ger Uppsalahem ett direktiv om att ta 

bort inkomstkraven i Uppsalahems bestånd med omedelbar verkan. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 197  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 239 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 juni 2022 

• Bilaga, Motion om inkomstkrav från Tobias Smedberg (V) med flera 

Yrkanden 

Elnaz Alizadeh (S), Robin Kronvall (M), Roger Thelander (SD) och Klas-Herman 
Lundgren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Torbjörn Björlund (V), Stina Jansson (FI) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till 
motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Torbjörn Björlund (V) med fleras 
yrkande att bifalla motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  



Sida 65 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

 

  

 

  



Sida 66 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 339  

Svar på motion om One Tonne Life från Tobias 
Smedberg (V) 

KSN-2022-00274 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022 att kommunfullmäktige 

uppdrar till kommunstyrelsen att utveckla och genomföra ett försök att få ner 

koldioxidavtrycket till ett ton per person och år i ett flerfamiljshus.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 196  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 241 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2022 

• Bilaga, Motion om One Tonne Life från Tobias Smedberg (V) 

Yrkanden 

Elnaz Alizadeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Tobias Smedberg (V) och Lovisa Johansson (FI) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Tobias Smedbergs (V) med fleras 

yrkande att bifalla motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

 



Sida 67 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

 

  

 

  



Sida 68 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 340  

Svar på motion om att bekämpa 
arbetslivskriminalitet från Therese Rhann (-) 

KSN-2022-00289 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022  

• att kommunen skapar en kontroll- och tillsynstjänst för att kartlägga, uppdaga 

och motverka arbetslivskriminalitet, samt 

• att denna kontroll- och tillsynstjänst ska ha en tipstjänst dit 
kommuninnevånare kan vända sig och anmäla arbetslivskriminalitet. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 199 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 236 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 augusti 2022 

• Bilaga, Motion om att bekämpa arbetslivskriminalitet från Therese Rhann (-) 

Yrkanden 

Eva Christiernin (S) och Robin Kronvall (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Therese Rhann (-) och Eva Moberg (KD) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Therese Rhanns (-) med fleras 

yrkande att bifalla motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

 



Sida 69 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

 

  

 

  



Sida 70 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 341  

Svar på motion om höjande av krav för att få 
hyra lägenhet i allmännyttan från Roger 
Thelander (SD) 

KSN-2022-00670 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Roger Thelander (SD) föreslår i en motion väckt 28 februari 2022 att kommunen ger 

direktiv till Uppsalahem att återinföra vissa inkomstkrav för förhyrning i hela 
beståndet. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 200 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 § 237 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 juni 2022 

• Bilaga, Motion om höjande av krav för att få hyra lägenhet i allmännyttan från 

Roger Thelander (SD) 

Yrkanden 

Ingela Ekrelius (V) och Elnaz Alizadeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Roger Thelander (SD), Cecilia Forss (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Roger Thelander (SD) med fleras 

yrkande att bifalla motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

 



Sida 71 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (SD) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

 

 

  

 

  



Sida 72 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 342  

Svar på motion om ID-kontroll för erhållande 
av social hjälp via kommunen från Lisen 
Burmeister (SD) 

KSN-2022-00671 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) och Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt i 

kommunfullmäktige 28 februari 2022 
 

1. att kommunen ställer krav på alla föreningar som erhåller bidrag att de enbart 
hjälper de som kommunen, enligt socialtjänstlagen, har skyldighet att hjälpa. 

 

2. att kommunen ställer ett krav på att alla föreningar kontrollerar identiteten på 

alla som erhåller någon form av bistånd så de säkerställer att vederbörande är 

bosatt i kommunen och inte heller har en utvisningsdom eller är efterlyst av 
polisen. 

 
3. att kommunen ställer ett krav på att alla föreningar som erhåller bidrag från 

kommunen anmäler till polisen om de får kännedom om någon som inte har 
rätt att vistas i landet eller undanhåller sig från Migrationsverket. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 201  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 § 238 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 juli 2022 

• Bilaga, Motion om ID-kontroll för erhållande av social hjälp via kommunen från 

Lisen Burmeister (SD) och Kent Kumpula (SD) 



Sida 73 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Lovisa Johansson (FI), Leif Boström (KD), Karolin Lundström (V), Klas-Herman 
Lundgren (S), Asal Gohari (S), Robin Kronvall (M), Alexandra Steinholtz (M), Klas-
Herman Lundgren (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till kommunstyrelsen 

förslag.  

Lisen Burmeister (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Lisen Burmeisters (SD) yrkande att 

bifalla motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservation 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 

 

 

  

 

  



Sida 74 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 343  

Svar på motion om diabetesstöd från Lisen 
Burmeister (SD) 

KSN-2021-01833 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021  

• att en förskola i Uppsala kommun får diabetesfokus med fast anställd personal 

som arbetar med barnen och som har genomgått en grundläggande 
utbildning för skol- och skolomsorgspersonal om diabetes, 

• att barn med diabetes har förtur i kön till förskolan med diabetesfokus, samt 

• att en fast vårdkontakt knyts till förskolan. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-08-31 § 202  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2022, § 163 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2022 

• Bilaga 1, Motion om diabetesstöd från Lisen Burmeister (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 18 maj 2022 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Ulrik Wärnsberg (S), Margit Borgström (KD), Olle Romlin (C), 
Hanna Victoria Mörck (V) och Inga-Lill Sjöblom (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Lisen Burmeister (SD) yrkar bifall till motionen. 

Simon Alm (-) yrkar att motionen besvaras enligt följande: 

att i kommande revidering av ”Ersättningar pedagogisk omsorg 2022” inför 2023 inför 
lämplig ersättning för grundläggande utbildning och arbetstidsersättning för 



Sida 75 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-09-19 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

densamma. Detta vid dokumentets avgränsningar till berörda verksamheter och 
avgränsat till verksamheter där barn med diabetes redan förekommer eller har antagits. 

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar avslag på Simon Alms (-) yrkande.  

Beslutsgång 

Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. 

Därefter ställer ordföranden Lisen Burmeisters (SD) yrkande om bifall till motionen mot 
Simon Alms (-) yrkande om besvarande och finner att kommunfullmäktige utser Lisen 
Burmeisters (SD) yrkande till motförslag. 

Slutligen ställer ordföranden huvudförslaget mot motförslaget och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson 

(C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att säkerställa att barn med medicinska diagnoser såsom diabetes faktiskt 

får det stöd i skolan som de behöver. Extraordinärt stöd eller tilläggsbelopp ska utbetalas 

likvärdigt där behov av stöd finns för dessa patientgrupper, och det är något vi måste se 
över att det fungerar korrekt. Vi anser dock inte att man ska inrätta särskilda förskolor för 

dessa barn, utan anser att deras behov måste kunna mötas genom extra resurser i den 
ordinarie verksamheten. 
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Elektroniska underskrifter 

Det här dokumentet har skrivits under elektroniskt av en eller flera personer 

Detta dokument med sina elektroniska underskrifter gäller som självständig handling och 

uppfyller krav på avancerade elektroniska underskrifter enligt eIDAS-förordningen. Varje 
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valideringstjänsten på sign.uppsala.se. Där återfinns även information om hur du installerar det 
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